

Ref/387/25

Date: 13 /08/2025

تهدي الممثلة الدائمة لجمهورية العراق لدى مكتب الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى في جنيف اطيب تحياتها إلى مكتب المفوض السامي لحقوق الإنسان/ الاجراءات الخاصة، وبالإشارة الى رسالته المؤرخة في 2025/05/22 ومرفقها النداء العاجل المشترك المرقم (UA IRQ 2/2025)، تتشرف بإعلامه إخلاء سبيل المتهمين (روبرت لندسي بيثر / استرالي الجنسية) و [REDACTED] وتنظيم صك كفالة بحقهما وتسليمهما الى ممثلي سفارتيهما، وذلك تنفيذاً لما جاء بكتاب مديرية تنفيذ الرصافة ذي العدد 2022/756 في 2025/6/5 وقرار قاضي محكمة بداءة الرصافة الأول المؤرخ في 2025/6/5 وكتاب محكمة تحقيق الكرخ الثانية ذي العدد 2612 في 2025/6/5.

تغتتم الممثلة الدائمة لجمهورية العراق لدى مكتب الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى في جنيف هذه المناسبة لتعرب لمكتب المفوض السامي لحقوق الإنسان/ الاجراءات الخاصة عن فائق التقدير والاحترام.



جنيف: 13 آب 2025

مكتب المفوض السامي لحقوق الإنسان / الاجراءات الخاصة - جنيف





Ref/38725

Date: 13/08/2025

(Courtesy Translation)

The Permanent Mission of the Republic of Iraq to the United Nations Office and other International Organizations in Geneva presents its compliments to the Office of the High Commissioner for Human Rights / Special Procedures Branch, and with reference to its letter dated 22/05/2025 and its attached joint urgent appeal No. (UA IRQ 2/2025), has the honour to inform the latter that (Mr. Robert Pether / Australian Citizen) [REDACTED] have been released, that a bail document has been issued in their favor, and that they have been handed over to the representatives of their respective embassies. This is in implementation of the letter from the Rusafa Enforcement Directorate No. 756/2022 dated 5/6/2025, the decision of the judge of the Rusafa First Court of First Instance dated 5/6/2025, and the letter from the Second Karkh Investigation Court No. 2612 dated 5/6/2025.

The Permanent Mission of the Republic of Iraq avails itself of this opportunity to renew to the Office of High Commissioner for Human Rights/ Special Procedures Branch, the assurances of its highest consideration.

Geneva, 13 August 2025

**Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights/ Special
Procedures Branch - Geneva**

